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Bestandsplan Rondane sør villreinområde - høring 
 

Saksdokumenter vedlagt møteinnkallingen: 

E-post datert 11.02.2021 fra Rondane sør villreinutvalg.  

Bestandsplan-høringsdokument 

 

Andre saksdokumenter: 

 

Bakgrunn: 

Villreinutvalget er i gang med å revidere bestandsplanen for villrein i Rondane sør 

villreinområde. Planen skal til behandling i årsmøte i midten av april i år, og villreinutvalget 

har sendt planforslaget til medlemmene for uttale. Innspill kan sendes villreinutvalget innen 

12. mars.  

 

I e-post oppgir villreinutvalget de viktigste forutsetningene for planen: 

• Ingen indikasjoner på at dagens bestand er for stor 

• Forventet bestandstilvekst ned mot 12 % (j.fr de senere års tilvekst) 

• For høy andel av FU50-kort gir et for høyt uttak av voksen simle. De viktigste grepene 

rundt dette ble tatt allerede i forrige bestandsplan, men ytterligere mindre justeringer 

er nødvending uten å skyte mer eldre bukk. 

• Det er simlebestanden som produsere kalv, men en riktig andel storbukk er allikevel 

viktig. Spesielt i en delvis oppdelt bestand som Rondane sør. 

• Tallene fra minimumstellingen 2021 viser en positiv utvikling av bestanden og vi 

ligger med det allerede foran den bestandsutviklingen som er skissert i den nye 

planen. Denne effekten tilskrives de endringene som ble gjort i forrige bestandsplan, 

noe vi begynner å se effektene av nå.  

 

Basert på forutsetningene over så foreslår villreinutvalget følgende endringer i den nye 

bestandsplanen: 

• Videreføring av bestandsmålene for Rondane sør og Finnsjøfjellet 

• Svak kvoteøkning i Rondane sør og kvotenedgang på Finnsjøfjellet 

• 10 % færre kort til FU50 og tilsvarende fler på kalv, ellers kortfordeling som tidligere  

• Tilpasse ønsket bestandsstruktur til målsetningene i «Miljøkvalitetsnorm for villrein» 

 

 

Vurdering: 

Det er som tidligere lagt opp til en 5-årig plan, for perioden 2021-2025. Det er en innledende 

del med områdebeskrivelse, videre om beitegrunnlag, kunnskapsgrunnlag (tellinger, 

avskyting, tilvekst, helse og kondisjon) og målsetninger. Det er fremmet forslag om 

bestandsplan for Rondane sør og Finnsjøfjellet, i hver sine delplaner. Det er fornuftig da 

Finnsjøfjellet ligger som en «øy» i deler av Sollia, med lite utveksling av dyr til naboområder.  

 

For Rondane sør foreslås det med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget å videreføre bestandsmålet 

på 2 300 vinterdyr. Det er ingenting som tyder på at det er for mye. Stammen har utviklet seg 

fra i underkant av 100 dyr i 1969 til 2 800 dyr i 2006. Fra 2013 minket bestanden under 

bestandsmålet, og kvoter og avskyting ble kraftig redusert. Det ble i forrige planperiode gjort 
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endring i tildelingen av kort, for å redusere uttaket av voksen simle. En del av fritt dyr u/50 

kg-kortene ble gjort om til bukk under 50 kg. I de siste årene har bestanden igjen økt, men 

tilveksten er fortsatt lavere enn den var i oppbygningsfasen.  

 

Minimumstellingen i 2021 viste 2 229 dyr og økt tilvekst. Villreinutvalget foreslår likevel en 

ytterligere dreining av tildelingen, ved å overføre 10 % av fritt under 50 kg til kalvekort. Det 

synes fornuftig. På den måten høster en tilfeldig av begge kjønn, og sparer også en del eldre 

bukk. Det vises til høringsdokumentet for nærmere om fordeling av korttyper og mål for uttak 

fordelt på dyrekategori.   

 

Det er lagt opp til en liten kvoteøkning i 2021, fra 400 til 450 dyr. I avskytingsplanen for 

perioden er det forutsatt ca. 12 % tilvekst (lik gjennomsnittet siste 10 år) og fellingsprosent på 

52. Med bakgrunn i tellingen i vinter ligger en foran skjema til bestandsmålet, så det kan bli 

endringer i kvoter i perioden. Det synes fornuftig å ha et litt forsiktig utgangspunkt, da en har 

sett at det fint lar seg gjøre å kontrollere en uønsket vekst i stammen gjennom jakt.  

 

Villreinutvalget vil i planperioden tilpasse ønsket bestandsstruktur til målsetningene i 

«Miljøkvalitetsnorm for villrein». Det blir viktig da tilstanden til villreinområdene vil få en 

status med bakgrunn i disse normene.   

 

Utover dette er det muligheter for rettighetshaver å legge opp jakta i sitt område i forhold til 

f.eks. jaktområde, jakttid, og ev. fredning av dyrekategorier. I Øyer statsallmenning har det 

vært simlefredning i mange år. Dette kan vurderes i egen sak.    

 

Forslag til vedtak: 

Øyer fjellstyre mener foreslått bestandsplan er god, og støtter de endringer som er foreslått. 

 

Vedtak: 

Enstemmig vedtatt som foreslått. 

 

Utskrift av møteboka er sendt til: 

 

 


